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REFERAT SB04 

 

Skolebestyrelsesmøde(4)  

Mandag d. 3. december 2018 
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 
Mødedeltagere:  

 

Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 
Mødeleder: Christina Nordenbæk 
 
Elevrådsrepræsentanter: Liva Markvard Hansen 9.b (formand), Cecilie Møller Pedersen 8.b 
(Næstformand)  
 
 

Gæster:  
 

 

Møderække 2018 – 2019: Tirsdag 21.08 – Torsdag 27.09 – Tirsdag 06.11 – mandag 03.12 – 2019 – 
Torsdag 10.01 – Onsdag 06.02 – Onsdag 06.03 – Mandag 01.04 – Onsdag 01.05 – Torsdag 06.06 

 

Punkt 28 : Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Mødereferat underskrevet og godkendt. 

Bilag: Mødereferat SB 03 
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Punkt 29: Elevrådet                 10 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Følgende blev fremlagt fra elevrådet: 

Elevrådet har gennemgået spørgeskemaet til evaluering af skolestruktur og kom med input til 
skemaet. Spørgeskemaet sendes ud til alle elever på skolen efter jul.  

 Eleverne synes, at spørgsmålene generelt er klart opstillet og lette at forstå. 

Spørgsmål til nye stole – hvor langt er skolen med dette?  

 Se punkt 33 for svar. 

Ud fra spørgsmål om skolesvømning, stillet ved sidste møde- vil elevrådet gerne spørge ledelsen 
om der i stedet er mulighed for en USU-dag med svømning på skemaet? F.eks. en hel dag når det 
nu ikke kan lade sig gøre, at have skolesvømning på skemaet – på ugentlig basis? 

 Skoleledelsen: Det er en politisk beslutning at svømning ikke udbydes i Nordfyns Kommune. 
Forslaget er meget omkostningstungt, men der er intet i vejen for at vi kigger på det i foråret, 
når næste skoleårs planlægning er i gang. Som enkeltdag/usudag på udvalgt årgang måske? 

Beslutning:  

Bilag: Referat fra sidste elevrådsmøde 

 

Punkt 30: Orientering fra ledelsen                                                                                min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:  

Brandøvelse afd. Veflinge – orientering om vellykket brandøvelse afd. Veflinge. Alarmen blev 
aktiveret 09.15 ved 3 minutters varig ringning med klokken, samtidig gik skolelederen rundt med 
megafon indendørs.  Pedellerne sørgede for trafikken ved ind- udkørsler, samt gik på gange for at 
tjekke toiletter, lokaler etc. 

Det var tydeligt, at elever og personale var velforberedt på, hvad der skulle ske. Alle forlod 
lokalerne, men med tydelig fokus på, at det skulle foregå i god ro og orden. Skolen var tømt på 
ganske få minutter. 
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Personale og elever begav sig til mødestedet i skolegården under halvtaget. Placerede sig iflg. 
Evakueringsplanen i to rækker ved klasseskiltet. Her kunne vi danne os et overblik over, om alle var 
til stede.  4 minutter efter alarmen var alle på plads i skolegården under halvtaget. 

Under den efterfølgende evaluering var der stor tilfredshed med, hvor hurtigt og effektivt elever og 
personale kom ud af skolen og blev samlet. Alle tog opgaven alvorligt. 

Kvalitetssamtale med forvaltning- skole- og dagtilbudschefen har været på besøg. Dagtilbud er 
blevet inddraget i Program for Læringsledelse og her er nu klare forventninger til at vi skal og kan 
gøre en forskel ift. den tidlige indsats. Mange emner blev drøftet – bl.a. om dagplejernes 
inddragelse.  

På skoleområdet er der anerkendelse for den interne indsats i skoleudvikling/kulturændring mod 
professionelle læringsfællesskaber (PLF) 

Byggeri – Havrehedskolen har fået tildelt 12,7 mill. til gennemførsel af Masterplan2 på afdeling 
Morud. 2. del har været udskudt- men bliver nu gennemført. Se også månedsbrev på Intra for 
yderligere info om denne for os fantastiske beslutning. 

Stillingsopslag: tysk/mat i udskolingen- ansættelsessamtaler 22.januar 2019 se kommunens hj.side 

Barselsvikariat: natur og teknik/matematik – ansættelsessamtaler 18. december 2018 se komm. hj.side 

Beslutning:     

Bilag:  

 

 

 

Punkt 31: Den nye skolestruktur                                min. 

Beslutningstema: Den nye skolestruktur - evaluering 

Indstilling: Drøftes igen på Skolebestyrelsesmøde 04 

Sagsfremstilling: Læringskonsulenterne har arbejdet med vores spørgsmål og sat det op i 
SurveyXact.  

I de vedhæftede filer, kan I se pdf udgaver af spørgsmålene. Der skal evalueres på elementerne- 
Skolebestyrelsen giver input. 

Forældrearbejdsgruppe er nedsat bestående af (Christina, Mette og Mads) 

Skoleledelsen har arbejdet videre med evalueringsstrukturen og fremlægger forslag. 
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Beslutning:  

Procesplan blev gennemgået: 

 

Læringskonsulent Ann-Katrine Q. Eriksen har i samarbejde med skoleledelse udarbejdet 
spørgeskema til den nye skolestruktur- disse spørgsmål blev drøftet på mødet- ændringsforslag 
taget med..  

Spørgeskemaet kommer godt omkring de forskellige områder. 

Spørgsmål som ikke berøres i spørgeskema, men som alligevel har relevans ift. 
skolestrukturændringen skal på skolebestyrelsesmødet d.6. februar (Bus, emneuger osv.). 

Data fremsendes når de foreligger til skolebestyrelsen til brug ved skolebestyrelsesmødet 6. feb. 

Dialogaften- drøftelse af den skolebestyrelsesstyrede dialogaften blev drøftet. Bliver spørgeskema 
og dialogaften for meget for forældre. Er der usikkerhed om fremmødet til skolebestyrelsens 
dialogaften? Vi skal have gjort det attraktivt for forældre at deltage i dialogaftenen. Invitation og 
tilmelding udsendes umiddelbart efter nytår. 

Drøftelse af matrikeludfordringen- skal der være to dialogaftener?  

Veflinge-forældrepræsentanter skriver opfordring til Veflingeforældre på Nettet. 

Ledelsen finder eksakt dato i uge 5 og melder ud. 

Bilag: 3 pdf filer med evalueringsspørgsmål 
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Punkt 32: Skolebestyrelsen – ud af huset                                                                          min.           

Beslutningstema: SB Kompetenceudvikling 

Indstilling: Den nye skolebestyrelse har besluttet at komme på kompetenceudvikling.  

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen deltager i et weekendarrangement fra fredag d.25.01 kl. 16 – til 
lørdag d.26.01 kl. 16  

Fredagsprogrammet -et 2-timers arbejdsmøde skal planlægges.  

Derudover skal lørdagsprogrammet også fastlægges i samarbejde med vores kursusudbyder Skole & 
Forældre. Hvilke justeringer skal der foretages i forholdt til oplægsholder Tom Vandsteds forslag til 
programpunkter. 

Vi diskuterede, hvilke emner vi kunne drøfte. Følgende emner kom op:  

Et tema kunne være lektier og anvendelsen heraf. 

En visionsdrøftelse – hvor er vi på vej hen på bestemte områder af skolens udvikling. 

OBS: Vi aftalte, at alle har et bud med til dette skolebestyrelsesmøde. 

 

Inspirerende links: 

http://skole-foraeldre.dk/artikel/skolebestyrelsens-arbejde-med-skolens-budget 

http://skole-foraeldre.dk/artikel/skolebestyrelsens-arbejde-med-skolehjem-samarbejdet 

Seneste nummer af magasinet ”SkoleBørn” nr. 4 november 2018: Tema: Forældrenes rolle i skolen. 

Beslutning:  

Skolebestyrelsen kom med forslag til, hvad indholdet på kurset d.25.-26. januar 2019 kunne være: 

Et bud om en visionsdrøftelse kunne være interessant- hvor er vi på vej hen som skole- i hvilken 
retning? Hvad vil vi kendes for? Hvad er det for en skole vi er ved at udvikle? Visionsarbejde – hvad 
har vi af underpunkter? Hænger det sammen med en værdisnak? Skolen har et værdisæt- hvordan 
sætter vi det i spil. 

Lektiedrøftelse er noget der rører sig- er lektiecafeen her stadig eller hvad? 

Robusthed – hvordan gør vi vores børn robuste? Ved overgange, konflikter etc. Jf. Per Schultz 
Jørgensens vinkler. 

Forældreseminar 2. februar 2019 om fremtidens Skole-hjemsamarbejde i Fredericia ser interéssant 
ud ( se- Skolebørn nr.4) 

På kurset er det vigtigt at få det frem der interesserer os- få valgt temaer ud- som vi arbejder videre 
med de næste 4 år. 

http://skole-foraeldre.dk/artikel/skolebestyrelsens-arbejde-med-skolens-budget
http://skole-foraeldre.dk/artikel/skolebestyrelsens-arbejde-med-skolehjem-samarbejdet
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Hvilke ressourcer ligger i skolebestyrelsen? 

Hvad tænker vi som skolebestyrelsesmedlemmer / Hvad tænker i som skoleledelse? 
Dannelsesaspektet – at ”mærke” hinanden.  

Forældreansvar/fælles ansvar 

Det vi vil er at drøfte emner vi er optaget af- lektier, digitalisering, fremtidens evner børn skal have- 
der vil helt sikkert opstå gode drøftelser som vi kan tage med.  

Vi kontakter oplægsholder fra Skole & Forældre Tom Vandsted for et bud på dagens program. 
Skolebestyrelsesseminaret 2018 var dannelsesorienteret / 2019 handler om fremtidens skole-hjem 
samarbejde.  

Et konkret oplæg- hvor vi evt. selv starter fredag, hvor han faciliterer en drøftelse/”afslutning” i 
flokken lørdag- derefter hans program.  

Bilag: Foreløbigt program fra Tom Vandsted 

 

Punkt 33: Indkøb af undervisnings- og personalemøbler                                              min.           

Beslutningstema: Økonomi  /  Indkøb. 
 
Indstilling: Skolebestyrelsen får indsigt i - og status på indkøb af møbler. 

Sagsfremstilling: Ledelsen orienterer skolebestyrelsen om status på indkøbssituationen og på den 
fremadrettede prioritering, samt opmærksomhedspunkter. 

Beslutning: Der indkøbes undervisnings- og personalemøbler til alle 3 matrikler (skoler + børnehus)- 
info følger. 

Gennemgang 

Bilag:  

 

Punkt 34: Eventuelt                                             min.           

Beslutningstema: 

Drøftelse af madordningen på afd. Veflinge der er stoppet. Vi undersøger muligheder og informerer 
via Intra. 

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: 
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Mødeleder næste gang -d.10.01.19: Mads Kyed 

 

 

Juleafslutning                                                                     min.           

Vi spiser lidt mad og ønsker hinanden glædelig jul 


